تأثير استخدام  التمرينات المركبة في تطوير التوافق  العضلي الثنائي  لدى لاعبات المبارزة

بحث تجريبي
مقدم من قبل 

 م.م رجاء حسن إسماعيل

1431 ﻫ                                                     2010 م     
                المستخلص

تأثير استخدام  التمرينات المركبة في تطوير التوافق  العضلي الثنائي  لدى لاعبات المبارزة
م.م رجاء حسن إسماعيل

   تعد القدرات التوافقية ضرورية في لعبة المبارزة من خلال قدرة اللاعبة على التوافق ما بين الذراع المسلحة والرجل وضبط مسافة التبارز في آن واحد.
      لذا اهتمت الباحثة بالتوافق العضلي الثنائي من خلال استخدام التمرينات المركبة( بدنية ومهارية معا) التي تمكننا من الربط بين الصفة البدنية والمهارة الحركية وبشكل يتلاءم مع حركات المبارزة المختلفة. 
   وهدفت الدراسة الى التعرف على تأثير التمرينات المركبة البدنية والمهارية في تطوير التوافق العضلي الثنائي لدى لاعبات المبارزة.

   استعملت الباحثة المنهج التجريبي  على عينة من لاعبات نادي فتاة بغداد بالمبارزة والبالغ عددهم ( 14 لاعبة) , وتم استعمال تصميم تجريبي ذي الضبط المحكم. وقد قسَمت العينة بالطريقة العشوائية على مجموعتين احدهما مجموعة تجريبية والثانية مجموعة ضابطة وبواقع (7) لاعبات في كل مجموعة. بعد اجراء التجانس والتكافؤ لافراد العينة, طبق المنهاج على عينة البحث المجموعة (التجريبية) بمعدل (90) دقيقة للوحدة التدريبية الواحدة و(20) دقيقة لتدريبات الإعداد الخاص التي تم إدخال المتغير المستقل عليها التمرينات المركبة (بدنية ومهارية) ويعد هذا زمن الاداء فقط دون حساب فترات الراحة من ضمنه.
  تراوحت شدة التدريب من(80%-95), مع أعطاء مدد راحة بعودة النبض الى 120ن/د بين التكرارات والمجاميع.
   تم البدء بتنفيذ المنهاج يوم 16-1-2010 وانتهى في يوم 19-4-2010.

  وبعد اجراء الاختبارات القبلية والبعدية تم معالجة النتائج والتوصل الى ان التمرينات المركبة ( البدنية والمهارية ) المستعملة كان لها تاثير ايجابي في تطوير التوافق العضلي الثنائي لدى عينة البحث التجريبية.
   لذا توصي الباحثة في اعتماد التدريبات التي أعدتها تطوير التوافق العضلي الثنائي للاعبات المبارزة.

Abstract 
Effect of exercise vehicle compatibility in the development of the bilateral muscular players Fencing 
M. Raja Hassan Ismail 
   Capacity is a necessary consensus in the game of fencing through the ability of the player, the compatibility between the arm and armed men and set the distance of jousting at the same time. 
      Therefore, the researcher concerned with compatibility bilateral muscular exercise through the use of the vehicle (both physical and skill) which enables us to link between physical capacity and skill mobility and is consistent with the movements of the various fencing. 
   The study aimed to identify the impact of exercise training complex physical and skill in the development of bilateral muscular compatibility with players duel. 
   The researcher used the experimental method on a sample of players Club Girl Baghdad's duel and (14 player), was the use of experimental design with control of an arbitrator. The sample was divided randomly into two groups, one experimental group and the second control group and by (7) players in each group. After a uniformity and equality of the members of the sample, applied curriculum research sample group (experimental) rate (90) minutes of the module one and (20) minutes of training setup that has been the introduction of the independent variable by the exercise vehicle (physical and skill), and this is the time of performance only, without the expense of the rest periods within it. 
  Ranged from the intensity of training (80% -95), giving extended rest return pulse to 120 n / d between duplicates and aggregates. 
   Platform has been launched on 01.16.2010 and ended on 19/04/2010. 
  After a tribal-and-after tests have been processing the results and find a vehicle that exercise (physical and skills) used had a positive impact in the development of bilateral muscular consensus among a sample experimental research. 
   Therefore recommends the adoption of the courtyard exercises prepared by the researcher to develop compatibility bilateral muscular players duel.
